
 

 

PROTOKÓŁ NR XV/2019 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

1. 12 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

2. Zastępca Wójta Gminy – Agnieszka Żukowska 

3. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

4. Mecenas – Anna Soja 

5. Dyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie – Gabriel Konkel 

6. Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy – Mirosław Turczyński 

7. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Justyna Kośla 

8. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Izabela Krawczyk 

9. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 

10. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 

11. Pracownik Gminnego Ośrodka Kultury – Kinga Trubicka 

12. Członek Zarządu Powiatu Słupskiego – Marcin Kowalczyk 

Radni nieobecni: Olech Marcin, Szerlowski Mateusz, Tutak Bartłomiej 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

4.1 przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do realizacji ze środków Solidarnościowego 

Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych programu „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej”  (edycja 2019-2020), 

4.2 uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki Uzależnień w Gminie Dębnica Kaszubska 

na rok 2020”, 

4.3 określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 

szkolny 2019/2020, 

4.4 nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Brzeziniec, 

4.5 nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Gogolewko, 

4.6 nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Niepoględzie, 

4.7 zmieniająca uchwałę nr XIII/87/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

30 października 2019 r. w sprawie ustalenia wysokości i zasad na jakich 



 

 

przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej będzie przysługiwała 

dieta, 

4.8 zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok. 

5. Przyjęcie Planu obciążania i zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

7. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

8.1 Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

8.2 Komisji Rewizyjnej, 

8.3 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

8.4 Komisji Spraw Społecznych. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 

Sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski. 

Otwarcia dokonał o godzinie 10:34 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 

Przywitał pracowników urzędu, przybyłych gości oraz Radnych Rady Gminy. Na podstawie listy 

obecności stwierdził, że nieobecnych jest trzech Radnych i ogłosił, że obrady są prawomocne. 

Przewodniczący Rady przystąpił do zatwierdzenia porządku obrad. Zadał pytanie czy ktoś 

z Państwa ma jakieś uwagi do porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń poinformował, że 

na sesji będzie obowiązywał niezmieniony porządek obrad. 

Ad. 3  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do zatwierdzenia 

protokołu z poprzedniej sesji i zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do 

protokołu? W związku z brakiem uwag oświadczył, że protokół obowiązuje w brzmieniu 

uprzednio przesłanym. 

Ad. 4-4.1 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do realizacji ze środków Solidarnościowego Funduszu 

Wsparcia Osób Niepełnosprawnych programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” 

(edycja 2019-2020) /stanowiącego załącznik nr 1 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach 

wspólnych projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady 

zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 



 

 

Uchwała otrzymała nr XV/114/2019 i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu/ 

Ad. 4.2  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki Uzależnień w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 

2020” /stanowiącego załącznik nr 4 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych 

projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie 

czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XV/115/2019 i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu/ 

Ad. 4.3  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Gminie Dębnica Kaszubska na rok szkolny 

2019/2020 /stanowiącego załącznik nr 7 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach 

wspólnych projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady 

zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XV/116/2019 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Ad. 4.4 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 
nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Brzeziniec /stanowiącego załącznik nr 10 do 
protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię o uchwale, po czym 
zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 
zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XV/117/2019 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 



 

 

Ad. 4.5 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 
nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Gogolewko /stanowiącego załącznik nr 13 
do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię o uchwale, po 
czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku 
z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XV/118/2019 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu/ 

Ad. 4.6 
Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Niepoględzie /stanowiącego załącznik nr 16 
do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 
pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? 

Radny P. Paczesny zadał pytanie czy do nazw ulic w Niepoględziu został złożony protest 
mieszkańców? 

Przewodniczący Rady K. Badowski odpowiedział, że protest dotyczył miejscowości Jawory. 
Następnie poinformował, że w uchwale dodano brakującą nazwę ulicy, nieuwzględnioną podczas 
komisji wspólnych. W związku z tym należy przegłosować tę poprawkę do uchwały, a dopiero 
później całą uchwałę.  

Sekretarz Gminy R. Krawczyk poinformował, że dodanie ulicy można potraktować jako 
autopoprawkę organu składającego projekt uchwały, tym bardziej, że uchwała nie była 
opiniowana podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przystał na propozycję i przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XV/119/2019 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu/ 

Ad. 4.7 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę nr XIII/87/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30 października 2019 r. w sprawie 
ustalenia wysokości i zasad na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej będzie przysługiwała dieta /stanowiącego załącznik nr 19 do protokołu/. 
Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał pytanie czy ktoś 
z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 
głosowania. 



 

 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XV/120/2019 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu/ 

Ad. 4.8 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok /stanowiącego załącznik nr 22 do 

protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XV/121/2019 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu/ 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do Planu obciążania i zbywania 

nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 25 do 
protokołu/. Poinformował, że Plan uzyskał pozytywną opinię. Następnie zadał pytanie czy ktoś 
z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 
głosowania. 
W wyniku głosowania plan został przyjęty w stosunku/ za: 12, przeciw: 0, 

wstrzymało się: 0. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu/ 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem 

z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 27 do 

protokołu/ przytoczyła Wójt Gminy I. Warkocka. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 7 

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 28 do protokołu/ przedstawił 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk. 

  



 

 

Ad.8 

Ad. 8.1 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Radny I. Ziółkowski poinformował, 

że komisja spotkała się dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie odbyło się 27.11. podczas komisji 

wspólnych, z którego został przytoczony protokół /stanowiący załącznik nr 29/. Kolejnym 

spotkaniem było posiedzenie komisji wspólnych, które było poświęcone opiniowaniem 

projektów uchwał na sesję.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu. 

Ad. 8.2 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady R. Cech poinformował, że komisja spotkała 

się cztery razy. 27.11 w celu zaopiniowania projektu uchwały budżetowej na 2020 rok. 28.11 

w celu uzasadnienia negatywnej opinii o projekcie budżetu. Kolejne spotkanie odbyło 18.12 na 

komisjach wspólnych. 23.12 komisja spotkała się w celu ułożenia planu pracy na przyszły rok. 

W tym celu odbędzie się kolejne spotkanie. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o odczytanie negatywnej opinii o projekcie 

uchwały budżetowej. 

Rady R. Cech przytoczył treść opinii. /Opinia stanowi załącznik nr 30 do protokołu/ 

Przewodniczący Rady K. Badowski przyznał, że ma mieszane odczucia względem tej opinii. 

Odniósł się do zapisu z opinii „Rada Gminy winna zwiększyć kontrolę nad stanem finansów 

gminy i autonomicznie decydować o zaciąganiu kredytów i pożyczek na pokrycie występującego 

w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu do wysokości 5.000.000.” Rada Gminy nie może 

zaciągać kredytów, w tym celu przekazywane jest upoważnienie dla wójta gminy. 

Skarbnik M. Malinowski potwierdził. Wójt wykonuje decyzje rady gminy. W poprzednich 

latach był zapis o możliwości zaciągania zobowiązań do 5 mln zł na pokrycie deficytu 

przejściowego, nie na pokrycie deficytu planowanego. Deficyt przejściowy jest to debet na 

rachunku bieżącym gminy, który do końca roku należy uregulować. Opłacając faktury za 

inwestycje na kilka milionów złotych, nie ma możliwości ich realizacji z funduszy zgromadzonych 

na rachunku. Dlatego też należy zaciągnąć debet. Podatki i inne opłaty wpłacane są regularnie na 

konto i ten debet jest zmniejszany. Nie jest to dodatkowe zadłużenie gminy. 

Radny P. Paczesny zgodził się ze Skarbnikiem. Podatki spływają w ciągu roku, a płynność 

finansową gminy należy zachować. Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu 

w protokole zauważył, że na zadania zlecone przez rząd nie wpływa wystarczająca ilość środków, 

dlatego gmina musi dokładać do ich realizacji z własnego budżetu. Radny nie zgodzi się z tym. 

Rząd zawsze przekazuje wystarczającą pulę środków na zadania zlecone. Nie ma nakładania 

obowiązków bez przekazania należytych środków. Błędy są po stronie Rady Gminy, gdyż 

przyzwoliła na finansowanie remontu drogi wojewódzkiej za tak duże pieniądze. Remont 

powinien realizować zarządca drogi, z ewentualną małą dopłatą ze strony gminy. 210 jest piękną 

drogą, ale przez jej remont nie ma pieniędzy na realizację inwestycji gminnych, w tym remontów 



 

 

dróg gminnych. Działania Pani Wójt powinny doprowadzić do realizacji inwestycji ze środków 

województwa. Powiat także powinien remontować swoje drogi we własnym zakresie. Wiele 

można zorganizować i załatwić w kuluarach. Obecnie w budżecie gminy brakuje na remonty dróg 

gminnych. Gmina nie ma żadnych perspektyw, ze względu na brak pieniędzy. Oświata została 

zreorganizowana, dopłacamy do niej około 1 mln zł. Na niegospodarność w zarządzaniu 

budynkami jest przyzwolenie. Radny poprosił o wskazania na jakie rządowe zadania brakuje 

środków. Na ewidencję ludności i inne zadania środków nie brakuje. Należy uderzyć się w pierś. 

Z tych zadłużeń uda się wyjść, tak samo jak było z zadłużeniem na budowę gimnazjum. Wtedy 

dług przewyższał wysokość całego budżetu, a teraz prawie jest już to spłacone. Komisja 

Rewizyjna stara się coś znaleźć, jakieś oszczędności, jednak „strzał” w zapis o 5 mln zł jest 

błędny. Nie tędy droga, mimo, że pozbywamy się decyzji na rzecz wójta. 

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że jest zdania, iż wydatek i inwestycja w drogę 

wojewódzką był słuszną decyzją i są to dobrze wydane pieniądze. Komisja Rewizyjna wskazała 

potrzebę większej współpracy z Powiatem i wykorzystanie środków z rekompensaty za tarczę 

antyrakietową. Nie zgodzi się, że Rada Gminy wyzbywa się swoich kompetencji, bo to rada 

wydaje zgodę na zaciąganie zobowiązań. 

Radny M. Batóg zauważył, że Radny Paczesny głosował za remontem drogi wojewódzkiej, 

a teraz jest przeciwny temu, że została zrealizowana. Jest to niestosowne zachowanie w stosunku 

do pozostałych Radnych. Poprosił o rozwinięcie tematu niegospodarności budynków, o którym 

wspominał, gdyż On tego nie zauważa, a Radny rzuca tylko hasła, bez konkretów. Droga 

wojewódzka była wykorzystaną szansą. Później przyjdzie czas na drogi gminne. Mieszkańcy 

popierają działania Rady Gminy i Wójta. 

Radny P. Paczesny przyznał, że głosował za inwestycją, lecz nie za takie pieniądze. Od samego 

początku to powtarza. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, że w grę wchodził remont drogi 

finansowany w proporcjach 50/50. Były tylko dwa rozwiązania, albo realizowany jest remont na 

tych zasadach, albo w ogóle. 

Radny W. Leśniewski zauważył, że przed przystąpieniem do realizacji remontu mówiono 

o tym, że ta droga przeznaczona jest do remontu za 17 lat, choć i tak nie była to pewna data. 

Radny P. Paczesny podniósł, że przy remoncie tej drogi było mówione o przystąpieniu do 

remontu całego odcinka drogi wojewódzkiej, aż do Unichowa. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że o tym nie było mowy. Sprostowała mówiąc, że były 

takie rozmowy z Radnymi, że po skończonej inwestycji, będzie można prowadzić dalsze 

rozmowy w kierunku remontu drogi do Unichowa. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego sprawozdania. 

  



 

 

Ad. 8.3 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny W. Leśniewski poinformował, 

że komisja spotkała się podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji rady gminy w celu 

opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 

Ad. 8.4 

Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych Radny M. Kołacki poinformował, że 

komisja spotkała się 27.11 na komisjach wspólnych, podczas których zaopiniowano projekt 

uchwały budżetowej, a także dnia 18.12 na komisjach wspólnych, podczas których omówiono 

bieżące sprawy gminy. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję przy punkcie „wolne wnioski 

i informacje”.  

Radny W. Leśniewski poinformował, że był na PSZOK-u, aby wywieźć odpady. Zauważył, że 

niektórzy ludzie nie mają świadomości, iż odpady powinny być posegregowane. Dodatkowo Pan 

pracujący w Punkcie nie przyjął kołpaka od samochodu. Stwierdził, że musi to być oddane do 

utylizacji, gdyż jest to część samochodu. Radny zasugerował aby w „Wieściach Gminnych” 

zawrzeć informację o tym, jak powinny być posegregowane odpady przyjmowane przez PSZOK, 

a także co nie jest przyjmowane przez Punkt. Prosił również o ustawienie jakiejś 

rampy/podwyższenia przy kontenerze na odpady wielkogabarytowe. Kontener ten jest na tyle 

wysoki, że praktycznie nikt nie jest w stanie wrzucić do niego odpadów. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy na PSZOK-u pobierana jest opłata za 

gruz? Jeden z mieszkańców przekazał mu, iż przy próbie oddania gruzu pracownik chciał pobrać 

opłatę. 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że nasz PSZOK nie pobiera opłaty za gruz. Być może 

mieszkaniec pojechał do Bierkowa i tam zażądali opłaty. 

Radny P. Paczesny zauważył, że mieszkańcy protestują przeciwko radykalnym podwyżkom za 

śmieci. Były złożone pisma przez sołtysów w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że żadna podwyżka nie jest dobra 

i spotyka się z niezadowoleniem. Gmina nie może sponsorować opłaty za śmieci. Przewodniczący 

posiada 5-osobową rodzinę i stawka za śmieci jest pokaźna. Będzie przygotowane pismo 

z odpowiedzią do Sołtysów. 



 

 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że w roku 2013, czyli w pierwszym roku funkcjonowania 

systemu, w gminie wyprodukowano około 1000 ton śmieci. W pierwszym półroczu 2019 gmina 

osiągnęła tę wartość. Nie ma możliwości pobierania opłat u źródła, czyli bezpośrednio 

u mieszkańców. Przez kilka lat nie było większych podwyżek za śmieci. Wzrost ilości śmieci 

i ilości wielkogabarytów spowodowało obecną sytuację. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk poinformował, że poruszany temat był przedmiotem 

interpelacji Radnego Bartłomieja Tutaka. W odpowiedzi uzyskał informację, iż w roku 2018 

wpływy z tytułu opłat za śmieci wyniosły 907.224 zł, a koszt funkcjonowania systemu wyniósł 

1.305.308 zł. W roku 2019 wpływy z tytułu opłat za śmieci wyniosły 1.098.246 zł, a koszt 

funkcjonowania systemu wyniósł 1.823.011 zł. 

Radny P. Paczesny oznajmił, że na rynku utworzyło się konsorcjum firm. Stawka przez nich 

podana dzielona jest na wszystkich mieszkańców i w ten sposób wyliczany jest koszt 

przypadający na mieszkańców. Być może sprawa powinna trafić do Urzędu Ochrony 

Konsumenta i Konkurencji. Konsorcjum narzuca ceny, ale nie wiadomo czy te ceny są 

prawidłowe, być może zawyżają stawki. Nie ma systemu kontroli. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk zauważył, że faktury wystawiane są na podstawie przyjętych 

odpadów przez wysypisko śmieci. 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska poinformowała, że raz na kwartał są przekazywane dane 

z GPS-ów. W umowie na rok 2020 zawarto zapisy o możliwości uzyskania dostępu do zapisów 

GPS i ich kontrolowaniu. 

Radny P. Paczesny zauważył, że nie wszyscy mieszkańcy mają wypełnione deklaracje, a ich 

odpady są zabierane. 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska oznajmiła, że jeżeli ktoś ma taką informację, to należy ją 

przekazać do Urzędu Gminy. Wezwanie do złożenia deklaracji wystawiane jest na konkretną 

nieruchomość. Urząd nie wyjaśnia skąd jest w posiadaniu danych informacji. 

Radny P. Paczesny zauważył, że miały zostać sporządzone kalkulacje dotyczące przejęcia 

zadania przez Zakład Gospodarki Komunalnej. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że bez analizy sytuacji nie zostaną podjęte żadne 

decyzje. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski poinformował, że niektóre gminy nie mają podziału 

zastosowanego w przypadku naszych gospodarstw, tam płaci się za każdą osobę tę samą stawkę. 

Radny P. Paczesny poinformował, że wysłał zapytanie do Ministerstwa Ochrony Środowiska, 

czy system gospodarki odpadami powinien się bilansować, czy gmina może do tego dopłacać. 

Gdy tylko uzyska odpowiedź podzieli się nią z pozostałymi. 



 

 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że odpowiedź na takie pytanie jest znana. System 

powinien się bilansować. Gmina może dopłacać do niego, ale nie musi. Postanowiono o tym, że 

gmina nie będzie dopłacać do systemu. 

Radny R. Cech zwrócił się z pytaniem kiedy ruszy realizacja projektu z panelami 

fotowoltaicznymi? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że umowy spływają do Urzędu Gminy. Jeżeli lista 

osób chcących realizować projekt będzie zamknięta, od razu ruszy się z pracami. W przypadku 

zmniejszenia się liczby chętnych, osoby będą dobierane z listy rezerwowej. Są plany, aby ogłosić 

konkurs na realizację zadania w I kwartale 2020 roku. 

Radny P. Paczesny poinformował, że brakuje worków dla osób, które poprzednio nie miały 

zadeklarowanej segregacji odpadów. Mieszkańcy nie otrzymują worków od firmy. 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska poinformowała, że firmy są w trakcie rozwożenia 

harmonogramów i worków. Gdyby któremuś z mieszkańców brakowało worków, zawsze może 

się po nie zgłosić do urzędu. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych miałby 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń o godzinie 11:38 zamknął obrady sesji 

Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
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